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Stilstaan is geen optie 

Voorzitter, 2015 was een jaar vol veranderingen. In de zorg kwamen taken op de gemeente 

af, in de woningmarkt sloeg de crisis om en op het gebied van duurzaamheid werd de 

urgentie wederom aangetoond. We zagen ook in Groningen in 2015 de gevolgen van 

conflicten op mondiaal niveau. Ook in onze gemeente is uitvoering gegeven aan de 

noodzakelijke noodopvang van vluchtelingen die, buiten hun schuld om, de meest 

verschrikkelijke dingen hebben meegemaakt.  

2015 was het eerste jaar dat de WMO-taken door de gemeente opgepakt zijn. Voor 

GroenLinks heeft hierbij altijd voorop gestaan dat mensen de hulp moeten krijgen die ze 

nodig hebben. Die opgave is wat mijn fractie betreft geslaagd. De WIJ-teams moeten zich 

blijven ontwikkelen. Continue inzet op scholing van de medewerkers, om zo hun 

bekwaamheid te vergroten, is van groot belang.  Stilstaan is geen optie. 

Voor de verandering heet het coalitieakkoord uit 2014. Landelijk zegt Jesse Klaver ook ‘Het is 

tijd voor verandering’. GroenLinks voelt de noodzaak tot veranderingen. Noodzakelijke 

veranderingen leiden tot verbeteringen. Kinderen moeten gezond en veilig kunnen 

opgroeien. Ze moeten kunnen meedoen en niet uitgesloten worden. Projecten om 

taalachterstand te voorkomen en weg te werken zijn succesvol. Net als de daling van het 

aantal schoolverlaters. Toch blijft constante aandacht hiervoor geboden. Om die reden 

vroegen wij om op zoek te blijven gaan naar de onzichtbare jongeren. Dit zijn jongeren die 

niet studeren, niet werken, niet op zoek zijn naar een baan en ook niet in beeld zijn bij de 

gemeente. Het blijft van belang om ook in de komende tijd te investeren in contact maken 

en houden met deze groepen. Mijn fractie is ook tevreden over het feit dat het college heeft 

geïnvesteerd in een gezonde stad. De WIJ teams voerden preventieve activiteiten uit voor 

een gezondere leefstijl. Dat verdient een voortzetting.  

Kinderen bewust maken van natuur en duurzaamheid is belangrijk. We zijn daarom erg 

tevreden met het percentage van 92% basisscholen dat  gebruik maakt van Natuur en 

Duurzaamheidseducatie. Veel hoger dan beoogd. Op naar de 100% in 2016.  

Voorzitter, het is van belang dat in onze stad alle Stadjers actief deelnemen aan de 

samenleving. Mensen die het zelfstandig niet kunnen, krijgen de ondersteuning die nodig is. 

Dit gebeurt ook in onze stad. Via de STIP, de WIJ-teams of het KCC. We  zien dat afgelopen 

jaar grote stappen zijn gezet in de bestrijding van armoede. Zo is het aantal deelnemers aan 

de Stadjerspas in het afgelopen jaar gegroeid van 5000 naar 8000. Van de laptopregeling 

wordt volop gebruik gemaakt. De pilot ‘minima bellen minima’ heeft ervoor gezorgd dat 



meer kinderen hebben geprofiteerd van het vangnet dat hen helpt mee te doen aan 

activiteiten. 

Verandering past ook bij de manier waarop de gemeentelijke overheid omgaat met mensen 

in de bijstand. Niet meer door bijstandsgerechtigden te zien als potentiële fraudeurs maar 

door ze te behandelen als klanten. Het kopje koffie dat klanten nu krijgen na een vraag van 

ons raadslid Chakor staat daar wat mij betreft symbool voor. Ook het experiment met de 

vernieuwing van de sociale zekerheid door parttime ondernemen in de bijstand toe te staan, 

gaat uit van vertrouwen in plaats van wantrouwen. Mijn fractie is erg benieuwd naar de 

bredere experimenteerruimte die ons door Den Haag gegeven moet worden. Het beoogde 

aantal plaatsen Social Return of Investment is ruimschoots gehaald. Dit is het bewijs dat 

intensief hierop aansturen zijn vruchten kan afwerpen.  

Op het gebied van sport zijn wij tevreden over de verduurzaming van sportaccommodaties. 

Er is een proef gedaan met veldverlichting op Kardinge, in diverse sporthallen en gymlokalen 

is overgestapt op LED verlichting en ook de biomassacentrale in Kardinge heeft goed 

gedraaid.  

2015 was ook het jaar waarin de woonvisie gereed kwam. Een belangrijk document voor de 

toekomst van wonen. De crisis waar ook onze stad onder geleden heeft lijkt over zijn 

hoogtepunt heen. De woningmarkt klimt voorzichtig terug uit het dal en dat zien we ook 

terug in de cijfers van bijvoorbeeld Meerstad. Wederom hebben we in 2015 geen 

afboekingen hoeven doen op de GREX van Meerstad. De druk op de jongerenhuisvesting lijkt 

ook over zijn hoogtepunt heen. Het blijft zaak om te zorgen voor voldoende kwalitatief 

goede en betaalbare woningen voor jongeren.  

Afgelopen week lazen we over de eerste leefstraat in de Kleine Leliestraat. Een goede impuls 

voor een groene en sociale stad. Hopelijk volgen er meer initiatieven. 

Zorgpunt blijft wat mijn fractie betreft de hoeveelheid betaalbare sociale huurwoningen. 

Zeker met de verwachte toename van het aantal statushouders. We zijn blij met de 

toezegging van de wethouder om na de zomer te komen met een voorstel voor de aanpak 

voor voldoende sociale huurwoningen. En wat GroenLinks betreft zijn dit ook 

energieneutrale woningen. Stadjers met een laag inkomen zouden hun geld niet kwijt 

moeten zijn aan de gasrekening.  

Voorzitter, in november 2015 was Parijs de gastheer voor de klimaattop. En voor het eerst 

sinds lange tijd is hier een succes behaald. Dat de aanpak van klimaatverandering hoognodig 

is, is ook recent weer gebleken. Het water staat ons letterlijk aan de lippen. Ook onze stad 

moet een belangrijk steentje bijdragen aan de oplossing van dit probleem. De ambitie van de 

stad, energieneutraal in 2035, is hoog en die blijft wat mijn fractie betreft ook onveranderd 

hoog. Er zijn belangrijke stappen gezet op het gebied van zonne-energie en warmte. Toch 

moet er in het komende jaar nog wel een flinke schep bovenop. En dan doel ik met name op 

de realisatie van wind, biomassa en energiebesparing. Met name bij de energiebesparing 



van bedrijven valt wat ons betreft nog een wereld te winnen. Met enige regelmaat worden 

wij benaderd door Stadjers die zich rot ergeren aan de openstaande winkeldeuren in de 

Herestraat.  

Voorzitter, we lezen in de rekening dat het Borgniveau gelijk is gebleven. Daar is mijn fractie 

tevreden over. Het beheer van het groen in de stad baart ons echter wel grote zorgen. 

Bomen en groen in zijn algemeenheid zijn essentieel voor de bewoners van onze stad. Niet 

alleen voor de mooie aanblik maar ook voor de ecologische diversiteit, de gezondheid van 

mensen, voor het klimaat in de stad en ook voor de waarde van de omgeving. De kap van 

bomen leidt tot oplopende emoties zoals wij  elke keer mogen ervaren als er ergens 

onderhoud aan het riool gepleegd wordt. Mijn fractie is van mening dat bomen niet gekapt 

moeten worden tenzij er echt geen andere oplossing is. Wat gekapt wordt moet in principe 1 

op 1 herplant worden op locatie. De balans slaat nu nog vaak door naar de verkeerde kant, 

zoals we dat gezien hebben bij het park Selwerd, de Hortensialaan en in de Grunobuurt. 

Nieuwe ontwikkelingen moeten ook groene ontwikkelingen zijn. Daar zijn kansen genoeg 

voor. Als daar in de grond geen ruimte voor is dan moet gezocht worden naar groen op de 

daken, in bakken of aan de gevels. En dit jaar moet eindelijk werk gemaakt wordt van de 

stormschade en de herplant van bomen die al sinds 2013 op uw bordje ligt.  

De cijfers voor afval wijzen op een stabiele voor- en nascheiding sinds een paar jaar. Willen 

we onze afvaldoelstelling halen dan zal er ook hier een schepje bovenop moeten. We zijn 

benieuwd naar de discussie over Diftar dit najaar en in hoeverre we maatwerk kunnen 

leveren aan doelgroepen. Het zal u niet verbazen dat GroenLinks een warm pleitbezorger 

voor het systeem van Diftar is.  

Voorzitter, tot slot is het wachten nu op de definitieve cijfers van de SVB (het 

uitvoeringsorgaan van de PGB’s) en het definitieve verslag van de accountant. Ik zie 

vooralsnog een positief resultaat van deze rekening. En dat ondanks een tegenvaller van de 

BUIG-gelden. De financiële positie en het weerstandsvermogen is verbeterd. Een resultaat 

dat we in tijden niet gezien hebben. We kunnen spreken van een gezond resultaat en dat is 

ook wel eens mooi ….voor de verandering. 


